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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av föredragningslista 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) öppnar sammanträdet. Föredragningslistan  

godkänns. 

 

§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

Arbetsmarknadsnämnden utser ordföranden Ulla Hamilton (M) och vice  

ordföranden Karin Rågsjö (V) att justera dagens protokoll. Protokollet ska justeras 

den 3 oktober 2013. 

 

 

§ 3 

Yttrande över remiss Vision Hässelby-Vällingby 2030 

Dnr AMN 2013-0139-1.6 

 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar enligt arbetsmarknadsförvaltningens förslag. 

 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att hänvisa till arbetsmarknads-

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över remissen.  

 

Ärendet 

I budget 2011 fick stadsledningskontoret i uppdrag att ta fram en vision och 

program för utvecklingen i Hässelby - Vällingby. Stadsledningskontoret har 

utarbetat ett utkast till förslag till vision som remitterats till bland andra 

arbetsmarknadsnämnden för yttrande. Stadsledningskontoret har även 

sammanställt en lista av frågor till remissinstansen att besvara.   

 

Arbetsmarknadsförvaltningen har tagit del av utkastet till förslaget till Vision 

Hässelby - Vällingby 2030 och ställer sig i huvudsak bakom förslaget. I sitt svar 

lyfter förvaltningen fram ohälsa, ungdomar, utbildningsnivån och 

företagsutvecklingen som särskilt prioriterade områden att arbeta med i Hässelby - 

Vällingby med bakgrund av förvaltningens erfarenheter samt SWECOs rapport för 

perioden 2002-2011.   

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 12 september 

2013. 

Förslag till beslut 

1)  Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Gulan Avci (FP), Kristian  

Ljungblad (C), Karin Gustafsson m.fl. (S) och Åsa Jernberg m.fl. (MP)  

föreslår att arbetsmarknadsnämnden beslutar (se beslutet). 
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2) Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) föreslår att arbetsmarknadsnämnden  

beslutar enligt följande: 

  

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att i huvudsak bifalla förvaltningens 

förslag. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att i sitt remissvar särskilt betona: 

- Att i arbetet med ”Vision 2030” tydligare markera vikten av att 

bekämpa segregationen och lyfta fram åtgärder för att bekämpa de 

mycket stora skillnader som idag finns generellt mellan stadsdelar.. 

- Att i högre utsträckning betona vikten av medborgardialog som även 

återkopplas 

- Att specifikt lyfta in barns och ungdomars villkor och hur samhället 

kan ge bättre förutsättningar för de barn och ungdomar som ”halkar 

efter”. 

3. Att i övrigt anföra: 

Förvaltningen har förtjänstfullt lyft fram Hässelby – Vällingbys struktur är 

det gäller hälsa, utbildning och arbete.  

 

Det är uppenbart att Stockholm måste arbeta strukturellt med de stora 

skillnader som idag finns även inom stadsdelsområdet. I materialet finns en 

mängd fakta att tillgå som tydligt pekar ut vilka områden som Stockholm 

måste prioritera, exempelvis uppsökande arbete och insatser på förskola 

och skola. Förvaltningen pekar i sitt utredningsmaterial ut tre prioriterade 

områden; Smedshagen, Hässelby gård och Grimsta.  

 

Precis som förvaltningen noterar behöver arbetet planläggas i projekt. Men 

det viktiga är att Stockholms ledande politiker måste förstå att vi alla är 

förlorare i en ojämlik stad. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer förslagen till beslut mot varandra.  

Nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Gulan 

Avci (FP), Kristian Ljungblad (C), Karin Gustafsson m.fl. (S) och Åsa Jernberg 

m.fl. (MP). 

 

Reservation 

Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) reserverar sig mot nämndens beslut med  

hänvisning till sitt förslag. 

Särskilt uttalande  

Särskilt uttalande lämnas av Karin Gustafsson m.fl. (S) enligt följande: 

 

Det är positivt att den moderatledda alliansen har ett politiskt perspektiv 

utanför tullsnittet. De problem som delar av vår stad tampas med är 

allvarliga. I delar av staden är arbetslösheten låg, andelen unga som lämnar 

grundskolan med godkända betyg hög i andra delar av staden är verkligheten 
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den motsatta. Vi oroar oss för den utveckling som skett i delar av Hässelby – 

Vällingby och är glada att även borgerligheten sett detta.  

 

Dock oroar sig vi socialdemokrater för att de satsningar som nu görs i 

Järvalyftet, Söderortsvisionen och nu i Vision Hässelby – Vällingby 2030 

kommer att vara just tillfälliga satsningar. Men med kortsiktiga satsningar 

och projekt blir resultat just kortsiktiga. Vi menar att det är av största vikt att 

vi gör långsiktiga satsningar som bryter den negativa trend som varit under 

alliansens styre. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Åsa Jernberg m.fl. (MP) enligt följande: 

 

Vi ställer oss positiva till att Hässelby - Vällingby formulerar en vision för 

stadsdelen.  

 

Det är viktigt att stadsdelen skapar goda möjligheter för inte minst 

småföretagare som genererar många arbetstillfällen. Mötesplatser och goda 

möjligheter till kultur och idrott, inte minst för barn och unga med utsatt 

socioekonomisk bakgrund, ska finnas. 

 

Ett antal detaljplaner har under den senaste tiden passerat nämnden för 

området och vi har länge efterfrågat ett arbete som ser över de övergripande 

strukturerna för att därigenom uppnå goda helhetslösningar. Det är bra att en 

stor fysisk förändring av ett område föregås av ett visionsarbete för att 

klargöra, redogöra och uppmärksamma ett områdes styrkor och svagheter. 

Det är även bra att visionsarbetet har föregåtts av en medborgardialog för att 

fånga upp den lokala kännedomen och för att engagera berörda och boende.  

 

 

§ 4 

Yttrande över remiss Överenskommelse om samverkan mellan kommuner i 

Stockholms län gällande nyanlända     

Dnr AMN 2013-00195-1.6 

 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar enligt arbetsmarknadsförvaltningens förslag. 

 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att hänvisa till arbetsmarknads-

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över remissen. 

 

2.      Arbetsmarknadsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

Ärendet 

Styrelsen för Kommunförbundet i Stockholms län (KSL) beslutade vid sitt 

sammanträde den 5 juni 2013 att rekommendera kommunerna i länet att anta en 

reviderad ”Överenskommelse om samverkan i Stockholms län gällande 

nyanlända.” Kommunstyrelsen har för sin del remitterat överenskommelsen till 

arbetsmarknadsnämnden för yttrande.   
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Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 12 september 

2013. 

Förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) finner att nämnden beslutar enligt  

arbetsmarknadsförvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande  

Särskilt uttalande lämnas av Åsa Jernberg m.fl. (MP) enligt följande: 

 

Vi ställer oss positiva till intentionerna att skapa ett bättre mottagande av 

nyanlända genom samarbete mellan kommunerna. Vi noterar att förslagen 

om insatsområden i samverkansöverenskommelsen saknar hälsofrämjande 

aktiviteter för personer med psykisk eller fysisk funktionsnedsättning. Det är 

viktigt att ha ett helhetsperspektiv vad gäller stöd och insatser. 

 

 

§ 5 

Yttrande över betänkandet Kommunal vuxenutbildning på grundläggande 

nivå - en översyn för ökad individanpassning och effektivitet (SOU 2013:20) 

Dnr AMN 2013-00207-6.1 

 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar enligt arbetsmarknadsförvaltningens förslag. 

 

1.      Arbetsmarknadsnämnden beslutar att som svar på remissen hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2.      Arbetsmarknadsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

Ärendet 

Utredningen om kommunal vuxenutbildning på grundläggande nivå presenterar ett 

antal förslag för att anpassa utbildningen till individers behov och förutsättningar. 

Förvaltningen instämmer i behoven att stärka och individanpassa den 

grundläggande vuxenutbildningen. Förslagen kommenteras i den ordning de 

förekommer i utredningen. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 12 september 

2013. 

Förslag till beslut 

1)  Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Gulan Avci (FP), Kristian  

Ljungblad (C), Karin Gustafsson m.fl. (S) och Åsa Jernberg m.fl. (MP)  

föreslår att arbetsmarknadsnämnden beslutar (se beslutet). 
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2) Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) föreslår att arbetsmarknadsnämnden  

beslutar att delvis ställa sig bakom förvaltningens yttrande samt att i övrigt 

anföra följande: 

  

Komvux har inte varit alliansens ”ögonsten”, tvärtom har möjligheten att 

studera på Komvux kraftigt skurits ned vilket är kontraproduktivt när allt 

fler ungdomar och vuxna saknar utbildning. I stället för att maximera 

möjligheter att gå på Komvux har regeringen och alliansen i Stockholm 

missat potentialen i vuxenutbildning.  

 

Med så många privata utförare (23 privata och 2 kommunala) inom 

Komvux är det i dagsläget omöjligt att utöva tillsyn vare sig inom 

kommunen, länet eller i landet.  Uppföljningen är minimalistisk.  På den 

sajt som finns i Stockholm för att välja Komvux finns idag ingen som helst 

möjlighet att avläsa andelen utbildade lärare, studieteknik etc. 

 

När det gäller studiemedel anser vänsterpartiet att långtidsarbetslösa upp 

till 25 år ska kunna läsa in gymnasieskolan med samhällets stöd.  Det ger 

även chans för flyktingungdomar utan tillräcklig skolgång i hemlandet att 

kunna gå en gymnasieutbildning, vilket ju är nödvändigt för att ha en chans 

på arbetsmarknaden utan att behöva skuldsätta sig. 

 

Komvux ska öppnas för de som anser sig ha läst fel linje och de som vill 

komplettera sin utbildning. Komvux ska vara en öppen studieform precis 

som universiteten. En högt utbildad befolkning är en garant för en 

demokratisk utveckling i ett land. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer förslagen till beslut mot varandra.  

Nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Gulan 

Avci (FP), Kristian Ljungblad (C), Karin Gustafsson m.fl. (S) och Åsa Jernberg 

m.fl. (MP). 

 

Reservation 

Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) reserverar sig mot nämndens beslut med  

hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande  

Särskilt uttalande lämnas av Karin Gustafsson m.fl. (S) enligt följande: 

 

Utredningen framhåller att grundläggande vuxenutbildning har stor 

betydelse för den enskilda individen för att komma vidare till högre 

utbildning eller arbete. Socialdemokraterna delar denna bild och det är 

viktigt att verktyg finns för att se till att alla fullföljer grundläggande 

utbildning. Precis som förvaltningen påpekar är de ekonomiska villkoren för 

den studerande viktiga. För många är det avgörande att inte dra på sig stora 

lån för att våga fullfölja studier. Mer kraftfulla ekonomiska styrmedel och 
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incitament är sannolikt en viktig del för att öka andelen studerande.  Det är 

också viktigt att poängera att ekonomisk ersättning naturligtvis endast ska 

ges till den som är aktiv i sina studier, men precis som förvaltningen påpekar 

får inte kontroll gå ut över det pedagogiska uppdraget. 

 

Socialdemokraterna anser att det är ett mycket angeläget mål att få alla att 

fullfölja grundläggande utbildning och hoppas att såväl regering som 

kommun arbetar vidare med denna fråga.  

 

 

§ 6 

Yttrande över Remisspromemoria om en ny ungdomspolitik 

Dnr AMN 2013-0252-1.6 

 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar enligt arbetsmarknadsförvaltningens förslag. 

 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att hänvisa till arbetsmarknads-

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över remissen.  

 

2.      Arbetsmarknadsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

  

Ärendet 

Ett nytt förslag till ungdomspolitik har utarbetats inom Utbildningsdepartementet, 

Regeringskansliet och presenteras i promemorian En ny ungdomspolitik 

(U2013/4442/UC). Promemorian innehåller förslag på ett nytt övergripande mål 

för ungdomspolitiken och för regeringens alla övriga insatser som berör ungdomar 

13-25 år. Det nya övergripande målet är tänkt att ersätta de nuvarande målen inom 

ungdomspolitiken och lyder: ungdomar ska ha makt att forma sina liv och 

inflytande över samhällsutvecklingen. Kommunstyrelsen i Stockholms stad har 

remitterat remisspromemorian till utvalda nämnder inom staden, däribland 

arbetsmarknadsnämnden för yttrande.  

 

Arbetsmarknadsförvaltningen ställer sig positiv till de förslag som presenteras i 

remisspromemorian. Förvaltningen vill särskilt lyfta fram de delar som handlar om 

behovet av sektorsövergripande samverkan och ett helhetsperspektiv på ungas 

livssituation. I detta sammanhang vill förvaltningen särskilt betona vikten av goda 

förutsättningar för lokal samverkan mellan arbetsförmedlingen och kommunernas 

olika verksamheter då studier, arbete och självförsörjning är bärande delar i den 

unges etablering i samhället. Förvaltningen välkomnar också förslaget om att 

nationell statistik på ungdomsområdet ska göras tillgänglig för kommunerna via 

en webbaserad databas. Statistik och indikatorer kan därmed på ett enklare sätt än 

hittills användas direkt i kommunernas eget planeringsarbete.   

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 12 september 

2013. 
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Förslag till beslut 

1)  Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Gulan Avci (FP), Kristian  

Ljungblad (C) och Åsa Jernberg m.fl. (MP) föreslår att 

arbetsmarknadsnämnden beslutar (se beslutet). 

2) Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) föreslår att arbetsmarknadsnämnden  

beslutar att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut samt att i sitt 

remissvar särskilt betona: 

  

Ungas livssituation präglas allt mer av otrygghet. På arbetsmarknaden har 

majoriteten av alla unga osäkra tidsbegränsade anställningar och 

ungdomsarbetslösheten är fortsatt mycket hög. Den bostadsbrist som råder i 

omkring hälften av landets kommuner drabbar unga extra hårt. För att på allvar 

kunna ta steget ut i vuxenlivet är det av stor vikt att samhället förmår att 

garantera unga en trygghet att bygga sin tillvaro kring. Ungdomspolitiken bör 

verka för att garantera unga trygga livsvillkor.  

 

Det är av stor vikt att unga har verklig tillgång till en god och likvärdig 

välfärd. Exempelvis är ungas ohälsa ett stort samhällsproblem. Vi ser också 

hur skolan blir allt mer ojämlik. I många fall misslyckas skolan att ge och 

förmå alla elever att slutföra en likvärdig och fullgod utbildning. 

Ungdomspolitiken bör verka för att jämna ut livschanser och garantera alla 

unga verklig tillgång till en fullgod och likvärdig välfärd.  

 

3) Karin Gustafsson m.fl. (S) föreslår att arbetsmarknadsnämnden beslutar att 

delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande samt att därutöver anföra 

följande: 

 

 Utredningen föreslår ett nytt mål för ungdomspolitiken som innebär att 

tillgång till välfärd inte längre finns med i målet. Utredarens motivering är att 

välfärd är ett allt för ”abstrakt begrepp” samt att det lägger för stor fokus vid 

”institutionernas roll”. Socialdemokraterna anser inte att välfärd är ett för 

abstrakt begrepp för att ha som politiskt mål då detta begrepp varit centralt i 

välfärdsstatens utbyggnad under hela 1900-talet. Välfärdsbegreppet lägger 

inte fokus på institutioner utan på det offentligas roll för individens 

välbefinnande, en högst rimlig utgångspunkt för ett politiskt mål. 

Socialdemokraterna anser därför att detta mål bör kvarstå i målformuleringen. 

 

 Socialdemokraterna välkomnar flera punkter i utredningen som att man 

återinför maktbegreppet (som togs bort 2008) samt att ungdomsstyrelsens 

statistik ska göras tillgänglig via en interaktiv webplats.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer förslagen till beslut mot varandra.  

Nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), 

Gulan Avci (FP), Kristian Ljungblad (C) och Åsa Jernberg m.fl. (MP). 
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Reservation 

Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) reserverar sig mot nämndens beslut med  

hänvisning till sitt förslag. 

 

Karin Gustafsson m.fl. (S) reserverar sig mot nämndens beslut med hänvisning till 

sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande  

Särskilt uttalande lämnas av Åsa Jernberg m.fl. (MP) enligt följande: 

 

Vi anser att remisspromemorian inrymmer en positiv förändring av 

ungdomspolitikens mål. Det föreslagna målet ”ungdomar ska ha makt att 

forma sina liv och inflytande över samhällsutvecklingen” förtydligar ungas 

roll som aktörer och subjekt. 

 

För att kommuner ska leva upp till Barnkonventionen och den nationella 

ungdomspolitikens mål om verklig makt måste möjligheterna för barn och 

unga att göra sin röst hörd utvecklas och stärkas betydligt. Detta kan och bör 

göras på flera olika sätt. I samarbete med barn och unga bör varje kommun 

ta fram en strategi för hur barns och ungas inflytande kan öka. 

 

Unga måste kunna göra sin röst hörd i frågor som berör dem, exempelvis vid 

såväl utformning som val av arbetsmarknadsinsatser.  Det måste också 

finnas strukturer för hur barn och unga kan göras delaktiga i övergripande 

beslutsprocesser, såsom i planeringen av ett nytt bostadsområde eller 

prioriteringen av fritidsverksamheter. Ungdomar ska ha inflytande eftersom 

det är en demokratisk rättighet, men också för att ungdomars kunskaper och 

erfarenheter är en värdefull resurs.  

 

I remisspromemorian lyfts bland annat vikten av att skapa goda 

förutsättningar för sektorsövergripande insatser genom att förbättra 

förutsättningarna för samverkan och samordning. Promemorian pekar också 

på att arbetsmarknadspolitiken i högre utsträckning bör beakta ungdomars 

hela livssituation. Vi delar den analysen och anser att staden ska inrätta 

startcentraler som drivs av staden i samarbete med Arbetsförmedlingen och 

det lokala arbetslivet. På startcentralerna bör flera olika aktörer och 

verksamheter inrymmas, såsom arbetsförberedande insatser, coachning och 

matchning, hälsoaktiviteter, individuellt stöd, studie- och yrkesvägledning 

samt uppsökande verksamhet. Startcentralerna ska borga för en bättre 

samordning och samverkan och utvecklingen av verksamheten bör ske som 

ett samarbete mellan flera nämnder, såsom Arbetsmarknadsnämnden, 

Socialnämnden och stadsdelsnämnderna, och olika aktörer, inte minst 

Arbetsförmedlingen. 
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§ 7 

Yttrande över betänkandet Arbetshjälpmedel och försäkringsskydd för 

arbete på lika villkor (SOU 2012:92) 

Dnr AMN 2013-0200-1.6 

 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar enligt arbetsmarknadsförvaltningens förslag. 

 

1.      Arbetsmarknadsnämnden beslutar att hänvisa till förvaltningens 

tjänsteutlåtande som sitt yttrande över remissen. 

  

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att överlämna yttrandet till 

Arbetsmarknadsdepartementet.  

 

3.      Arbetsmarknadsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

Ärendet 

Arbete på lika villkor var utgångspunkten i FunkA-utredningens översyn av de 

arbetsmarknadspolitiska åtgärderna för personer med funktionsnedsättning. I 

betänkandet Sänkta trösklar – högt i tak (SOU 2012:31) lämnade utredningen ett 

samlat förslag till hur insatserna bör utformas för att fler personer med 

funktionsnedsättning ska få och behålla ett arbete. Enligt direktivet skulle 

utredningen också analysera och föreslå hur regelverket för försäkringsskydd och 

andra anställningsförmåner bör utformas för personer i anställning med lönestöd.  

I uppdraget ingick att bedöma lämpligheten av en samordning av 

Arbetsförmedlingens och Försäkringskassans regelverk om stöd till 

arbetshjälpmedel, samt ta ställning till om en myndighet bör ha ett samlat ansvar. I 

utredningens uppdrag ingick därutöver även att undersöka hur arbetsgivare och 

organisationer kan främja utvecklingen av arbetsplatser med goda och stödjande 

arbetsmiljöfaktorer samt ge strategisk spridning åt goda exempel.  

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 12 september 

2013. 

Förslag till beslut 

1)  Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), vice ordföranden Karin Rågsjö (V), 

Gulan Avci (FP) och Kristian Ljungblad (C) föreslår att 

arbetsmarknadsnämnden beslutar (se beslutet). 

2) Karin Gustafsson m.fl. (S) föreslår att arbetsmarknadsnämnden  

beslutar enligt följande: 

 1. Delvis bifalla förvaltningens förslag. 

2. Tillföra krav om kollektivavtal för de företag som beviljas lönestöd. 

3. I övrigt anföra följande: 

  

Den svenska modellen bygger på att kollektivavtal tecknas mellan arbetsgivare 

och arbetstagarorganisationer. Eftersom alliansen påstår sig stödja den svenska 
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modellen så är detta ett bra tillfälle att manifestera det, genom att ställa krav på 

att de som ska få lönestöd tecknar kollektivavtal. 

 

3) Åsa Jernberg m.fl. (MP) föreslår att arbetsmarknadsnämnden beslutar att i 

huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut samt att därutöver anföra 

följande: 

 

 Förslaget att staten och kammarkollegiet ska ha ansvar för 

arbetsmarknadsförsäkringar vid anställningar med lönestöd är positivt 

eftersom det underlättar för att fler arbetsgivare skall anställa personer med 

funktionsnedsättningar. Dessutom förenklas den administrativa processen hos 

både arbetsgivare, individ och Arbetsförmedlingen. Arbetsförmedlingen 

skulle inte längre behöva vägleda och kontrollera arbetsgivaren om vilken 

kombination av försäkringar som krävs utan skulle istället kunna fokusera på 

att pröva ut och anpassa arbetsplatsen med lämpliga arbetshjälpmedel.  

 

 Vi är positiva till att ansvaret för arbetshjälpmedel helt förs över till 

Arbetsförmedlingen från Försäkringskassan men detta förutsätter att resurser 

(personal) finns för att hantera den ökade mängden hjälpmedelsärenden. Det 

vore önskvärt och skulle ytterligare minska handläggningstiderna om 

handläggarna på Arbetsförmedlingen kunde remittera hjälpmedelsärende-

hanteringen till de specialistresurser som redan finns inom myndigheten i 

form av exempelvis arbetsterapeuter, sjukgymnaster och syn- och 

dövspecialister.  

 

 Utöver detta behöver den bidragsgrundande delen av lönebidragen anpassas 

till de verkliga behoven för att fler personer skall ges möjlighet att arbeta 

utifrån sin arbetsförmåga. Lönebidrag syftar till att kompensera för nedsatt 

arbetsförmåga hos individer med funktionsnedsättningar som påverkar 

arbetsförmågan. I dagläget finns tiotusentals människor på arbetsmarknaden 

som av olika anledningar har en nedsatt arbetsförmåga och som i dagsläget 

inte ges möjlighet att arbeta utifrån sin arbetsförmåga. 

 

 Lönebidrag (alltså anpassning för funktionsnedsättning) ges till arbetsgivaren 

som en procentuell andel av lönen som betalas till arbetstagaren och skall 

motsvara nedsättningen av arbetsförmågan. I dagsläget beräknas lönebidraget 

utifrån 16 700 kronor av lönen, vilket innebär att en person med en högre lön 

än så inte kan få en anpassning motsvarande sina faktiska behov. Enligt 

medlingsinstitutet var genomsnittslönen i Sverige 29 800 kr år 2012 om man 

räknar upp lönerna till heltid. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer förslagen till beslut mot varandra.  

Nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), vice 

ordföranden Karin Rågsjö (V), Gulan Avci (FP) och Kristian Ljungblad (C). 
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Reservation 

Karin Gustafsson m.fl. (S) reserverar sig mot nämndens beslut med hänvisning till 

sitt förslag. 

 

Åsa Jernberg m.fl. (MP) reserverar sig mot nämndens beslut med hänvisning till 

sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande  

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Karin Rågsjö (V) enligt följande: 

 

En grupp som står långt bort från arbetsmarknaden är personer med 

funktionsnedsättningar. För att fler ska komma ut på arbetsmarknaden 

behövs en aktiv politik som driver på både inom staten och kommunerna. Vi 

som offentlig sektor bör vara föredömen. 

 

Om nu arbetsförmedlingen ska ha ansvar för arbetshjälpmedel bör uppdraget 

tydliggöras. För att göra skillnad krävs även en ökad tilldelning av resurser 

till arbetsförmedlingen. 

 

 

§ 8 

Yttrande över remiss Flytt av organisatorisk tillhörighet för verksamhet för 

frivillig återvandring 

Dnr AMN 2013-00273-1.6. 

 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar enligt arbetsmarknadsförvaltningens förslag. 

 

1.      Arbetsmarknadsnämnden beslutar att remissen besvaras med hänvisning 

till förvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ett ärende där det föreslås att den verksamhet för 

frivillig återvandring som tidigare bedrivits under utbildningsnämnden överförs 

till arbetsmarknadsnämnden. Verksamheten för frivillig återvandring, kallat 

Återvandringskontoret startades med ett fokus på re-integration primärt för 

återvändande till forna Jugoslavien. Återvandringskontorets verksamhet inriktas 

idag på att söka projektmedel och driva konkreta projekt för att främja 

utvecklingen i de forna hemländerna i syfte att underlätta för den enskilde att 

återvandra. 

 

Arbetsmarknadsförvaltning konstaterar att Migrationsverket numera bedriver en 

omfattande verksamhet avseende återvändandefrågor och lämna resebidrag. 

Dessutom stödjer EU:s flyktingfond frivillighetsorganisationers arbete med att 

underlätta frivillig återvandring. Förvaltningen ställer sig tveksam till om 

kommunen ska bedriva återvandringsverksamhet och anser att staden bör 

överväga att avveckla Återvandringskontoret i stället för att ändra den 

organisatoriska hemvisten. I det fall verksamheten ska bedrivas även 
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fortsättningsvis har förvaltningen inget att invända mot att kontoret överförs till 

arbetsmarknadsnämnden.  

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 16 september 

2013. 

Förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) finner att nämnden beslutar enligt  

arbetsmarknadsförvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande  

Särskilt uttalande lämnas av Åsa Jernberg m.fl. (MP) enligt följande: 

 

Vi ställer oss positiva till att ändra den organisatoriska hemvisten för 

verksamheten för frivillig återvandring.  

 

Vi tycker att Återvandringskontoret utgör ett viktigt inslag i stadens 

verksamhet för de stockholmare som har funderingar på att återvandra till 

sina hemländer.  

 

Det är viktigt att värna om Återvandringskontoret eftersom det utgör ett 

sällsynt inslag i den kommunala verksamheten i landet. Detta gör 

Återvandringskontoret till en viktig kunskapsbärare för 

återvandringsprocessen, inte bara för Stockholms kommun utan också för 

andra kommuner som överväger att ge extra stöd till sina medborgare i 

återvandringsfrågor. Det är viktigt att behålla verksamheten och dess 

upparbetade informationskanaler och samarbeten med föreningar. 

 

§ 9 

Yttrande över remiss Gemensam vuxenutbildningsregion – En förfrågan för 

att ta nästa steg i arbetet 

Dnr AMN 2013-0178-1.1 

 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar enligt arbetsmarknadsförvaltningens förslag. 

 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att hänvisa till förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på frågor från Kommunförbundet Stockholms 

län.  

 

Ärendet 

Förvaltningen har av Kommunförbundet Stockholms Län, KSL, fått förfrågan om 

nästa steg i skapandet av en gemensam vuxenutbildningsregion. KSL har 
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sammanställt ett bakgrundsmaterial och ett antal frågor till samtliga kommuner i 

länet. Svaren ska vara KSL tillhanda senast den 15 oktober 2013. 

 

Förvaltningen är positiv till en gemensam upphandling av kommunal 

vuxenutbildning men förespråkar att myndighetsutövning samt avtalsuppföljning 

sker av respektive kommun.  

 

Förvaltningen vill redan i inledningen till detta tjänsteutlåtande påpeka 

komplexiteten i att svara entydigt på de frågor som KSL ställer. Detta främst 

beroende på den pågående sfi-utredningen som ska lämna sitt betänkande den 1 

oktober 2013, vilket gör att förvaltningen i sitt svar till KSL inte kan väga in 

kommande förslag. 

  

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 12 september 

2013. 

Förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) finner att nämnden beslutar enligt  

arbetsmarknadsförvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande  

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Karin Rågsjö (V) och Åsa Jernberg 

m.fl. (MP) enligt följande: 

 

Vi ser det som ett positivt steg att kommuninvånare i länet kan ta del av 

vuxenutbildning även utanför den egna kommunen. Det är dock viktigt att 

varje kommun ensam äger beslutanderätten om hur prioriteringar ska göras 

avseende de grupper som inte har laglig rätt till vuxenutbildning alternativt 

att en miniminivå antas som varje kommun måste uppfylla. Vi anser att det 

är mycket viktigt att många människor kan ta del av vuxenutbildningen och 

ser vuxenutbildningen som en mycket bärande del i en arbetsmarknads-

politik som rustar människor för jobb.  

 

Särskilt uttalande lämnas av Karin Gustafsson m.fl. (S) enligt följande: 

 

Socialdemokraterna delar synpunkterna i stort förvaltningens 

tjänsteutlåtande. Kommunerna i Stockholm är väl integrerade med varandra. 

När medborgarna rör sig i Stockholmsregionen reflekterar flertalet säker inte 

alls över att det korsar kommungränser. Detsamma gäller när de söker arbete 

eller när regionens femtonåringar söker till gymnasieskolan. Att 

kommunerna i Stockholm ska sträva efter att samarbeta i syfte att underlätta 

för medborgarna är mycket önskvärt. Som stor kommun har Stockholm ett 

stort ansvar att bidra till regionens utveckling och samarbetsklimat. 

Detsamma gäller samarbeten när det gäller vuxenutbildning i regionen. I dag 

finns redan mellankommunala samarbeten för vuxenutbildningen. Däremot 

måste de samarbetsformer som skapas mellan kommunerna vara rationellt 
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försvarbara. Risken med att skapa stora samarbeten mellan kommuner är att 

beslutsfattandet blir trögt och klumpigt, att det kan vara svårt för 

kommunerna att följa upp verksamheten och att kommunikation och 

information till elever och utbildningsgivare blir lidande på grund av att 

väldigt många aktörer är inblandade. Erfarenheter från befintliga samarbeten 

inom vuxenutbildning och gymnasieskola (gymnasieregionen) är att det 

uppstått flertalet problem bland annat rörande beslutsfattande.  

 

Socialdemokraterna anser att vi ska sträva efter fler samarbeten i Stockholm 

i syfte att underlätta för medborgarna ibland annat valet av vuxenutbildning. 

Dock får detta ej ske på bekostnad av svåradministrerade och klumpiga 

samarbetsformer.  

 

 

§ 10 

Tertialrapport 2 med delårsbokslut per den 31 augusti 2013 

Dnr AMN 2012-0345-1.2 

 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar enligt arbetsmarknadsförvaltningens förslag. 

 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att Tertialrapport 2 per den 31 augusti 

med prognos för 2013 godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen. 

 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att begära 26,4 mnkr i tilläggsanslag för 

fler helårsstuderande/prestationer vid utbildning i svenska för invandrare 

(sfi). 

 

3. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att begära en ökad omslutning om  

47,1 mnkr. 

 

4. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att väsentligt belopp för periodisering 

fastställs till 100 tkr. 

 

5. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att begära 1.1 mnkr för avveckling av 

projekt Järvalärling från kommunstyrelsens särskilt reserverade 

ytterstadsmedel. 

 

6. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att ge arbetsmarknadsdirektören i 

uppdrag att beställa ombyggnad av lokaler på Blekingegatan 55, upp till 

10,0 mnkr, för att anpassa dessa till Frans Schartau 

Handelsinstituts verksamhet. 

 

7. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 
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Ärendet 

Tertialrapport 2 per den 31 augusti med en helårsprognos för 2013 är en del av 

kommunstyrelsens uppföljning av stadens nämnder. Nämnden ska i 

tertialrapporten redogöra för resultat och analysera verksamheten och ekonomin i 

förhållande till verksamhetsplanen. Tertialrapporten har utarbetats av 

ekonomistaben och utrednings- och utvecklingsstaben i samarbete med övriga 

staber och avdelningar. I det följande redogörs för nämndens resultat i förhållande 

till kommunfullmäktiges inriktningsmål, mål för verksamhetsområdet samt för 

nämndens egna mål. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 11 september 

2013. 

Förslag till beslut 

1)  Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Gulan Avci (FP) och Kristian 

Ljungblad (C) föreslår att arbetsmarknadsnämnden beslutar (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) föreslår att arbetsmarknadsnämnden 

beslutar att i huvudsak godkänna rapporten med dessa tilläggsuppdrag: 

 

- Utreda stadsdelarnas ökande behov av fler platser på ”Jobbtorg resurs”. 

- Utreda hur underskotten i den egenregiverksamheten kan öka i relation 

till de privata utförarna. 

- Återkomma med en tydlig redovisning av arbetet med ”drop outs”, 

eftersom det är djupt oroande att 859 ungdomar inte nås. 

- Att utreda hur SFI- elever kan studera inom SFI utan jobbkrav för att få 

den grund de behöver i svenska språket. 

  

De som står längst bort från arbetsmarknaden är de med låg utbildning och de 

som har olika fysiska och psykiska funktionsnedsättningar. Det är 

oroväckande att Jobbtorgen får ta ett allt större socialt ansvar. Det ansvar som 

borde finnas på stadsdelsförvaltningarna. Det finns en tydlig trend att det 

behövs fler och fler insatser för unga utan utbildning och arbete. Läget idag är 

ett misslyckande för staten och för Stockholm. Det pågår dock mycket gott 

arbete på Jobbtorgen och via Jobbtorgen. Även insatser som Rågsved 

Community Center är intressanta, och borde kunna rymmas inom 

arbetsmarknadsnämndens reguljära verksamhet istället för att vara projekt 

inom Söderortsvisionen. Det är de politiska direktiven och den statliga 

arbetsmarknadspolitiken som inte fungerar. 

 

 Att så många som 859 ungdomar inte går att spåra efter det att de gått ut 

gymnasiet är extremt oroväckande. Unga far illa i Stockholm - det gäller 

specifikt unga utan utbildning och med ”trasiga” hemförhållanden. 

Förvaltningen har uppmärksammat problemet. Nu måste även alliansen 

uppfatta allvaret. 
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 Dessutom är det tydligt att de som studerar på SFI behöver studera 

sammanhängande; att då åläggas ett jobbkrav kommer på lång sikt försvåra 

deras möjligheter att få hållbara arbeten.  

 

 Det är positivt med insatsen Stockholmsvärdar där vänsterpartiets motion om 

just 12 månades anställning har uppfyllts. Ytterligare positiva inslag är 

Äldrevärdarna som nu erbjuds anställning. 

 

 Att vuxenutbildningen och SFI inte har fått kompensation för 2012 års 

avtalsrörelse när det gäller lärarlönerna, till skillnad från stadens övriga 

pedagogiska verksamheter, har medfört underskott i budgeten. Vi anser att alla 

pedagogiska verksamheter borde behandlas på samma sätt. Nuvarande politik 

kan uppfattas som att vuxenutbildning inte är viktig. 

3) Karin Gustafsson m.fl. (S) föreslår att arbetsmarknadsnämnden beslutar enligt 

följande: 

 1. Delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

2. I övrigt anföra följande: 

  

Förvaltningen redovisar väl de resultat som uppnåtts och bedömer att i stort 

kommer alla mål att nås. Detta är berömvärt. Vi socialdemokrater menar att 

med en annan majoritet i vår stad skulle målen som förvaltningen skall jobba 

med att förverkliga skulle se annorlunda ut. Med en socialdemokratisk ledning 

skulle målen vara ambitiösare och förvaltningen skulle få fler redskap att 

förverkliga verksamhetens mål. Nedan redogör vi för några av de områden där 

vi anser att arbetet måste stärkas eller där majoritetens politik får negativa 

konsekvenser.  

 

Resultatutvecklingen i Stockholms skolor går åt fel håll. Allt fler får det 

svårare att ta sig in på gymnasiet. Samtidigt, och bland annat som konsekvens 

av detta, har arbetslösheten bland unga ökat under senare år. I augusti var 6 

procent av de unga i åldern 18-24 är öppet arbetslösa eller i program med 

aktivitetsstöd, jämfört med samma måndag förra året då arbetslösheten var 5,5 

procent. Arbetslösheten bland unga i Stockholm har tredubblats sedan våren 

2008 då arbetslösheten i gruppen var under 2 procent. Även skillnaderna i 

staden har ökat markant under senare år. I Rinkeby-Kista var arbetslösheten 

bland unga i maj 2008 1,5 procent att jämföra med dagens 11,5 procent. 

Regeringen och majoriteten i Stockholms stadshus har misslyckats med att 

vända utvecklingen. Det måste vidtas kraftfulla åtgärder för att komma tillrätta 

med arbetslösheten bland unga. Bland annat måste Arbetsmarknads-

förvaltningen ges de verktyg de behöver för att ge fler unga och vuxna en 

chans på arbetsmarknaden.  

 

I tertialrapporten beskrivs den främsta orsaken till att sfi och 

vuxenutbildningen i egen regi tyngs av underskott beror på att nämnden inte 

har blivit kompenserad för utökade utgifter i samband med löneökningar. 
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Samtidigt har övriga pedagogiska verksamheter i staden fått ekonomisk 

kompensation för de ökade kostnaderna. Detta riskerar att gå ut över kvaliteten 

i verksamheten. Sfi och vuxenutbildningen är redan som det är i dag hårt 

pressad och behöver snarare utökade resurser.  

 

Vi oroar oss vidare över att avbrotten inom SFI är stort. Och trots att 

förvaltningen menar att det är gruppen högutbildade som toppar denna statistik 

ser vi detta som olyckligt. Att många av de som avbryter utbildningen för att 

de får jobb är bra. Men att snabbt lära sig svenska är centralt för att klara sig 

på arbetsmarknaden och i det svenska samhället. Därför måste nämnden ges de 

resurser som krävs för ge eleverna möjligheten att kombinera SFI och arbete.  

 

Socialdemokraterna kommer återkomma med en rad skarpa förslag i vårt 

förslag till budget för 2014 i syfte att stärka insatserna för 

arbetsmarknadsnämndens målgrupper.  

 

4) Åsa Jernberg m.fl. (MP) föreslår att arbetsmarknadsnämnden beslutar enligt 

följande: 

 

 1. I huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

 2. Resurser tillförs SFI och vuxenutbildning för att kompensera för pris- och 

 löneökningar. 

 3. Därutöver anföra följande: 

 

 Det är problematiskt att den moderatledda majoritetens budget saknar pris- 

och lönekompensation. Både SFI och vuxenutbildningen dras med underskott, 

där ett viktigt skäl till underskotten är att verksamheterna inte fått någon 

kompensation för löneökningar. Det är ett oansvarigt sätt att hantera stadens 

ekonomi. Resurser bör tillföras SFI och Komvux för att kompensera för pris- 

och löneökningar samt möjliggöra kvalitetshöjningar i verksamheterna. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer förslagen till beslut mot varandra.  

Nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Gulan 

Avci (FP) och Kristian Ljungblad (C). 

 

Reservation 

Vice ordföranden Karin Rågsjö (V) reserverar sig mot nämndens beslut med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Karin Gustafsson m.fl. (S) reserverar sig mot nämndens beslut med hänvisning till 

sitt förslag. 

 

Åsa Jernberg m.fl. (MP) reserverar sig mot nämndens beslut med hänvisning till 

sitt förslag. 
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Särskilt uttalande  

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Gulan Avci 

(FP) och Kristian Ljungblad (C) enligt följande: 

I tertialrapport 2 kan vi läsa att årsprognosen för studerande inom 

vuxenutbildningen som uppnår godkänd nivå inom matematik 1a-c är 56 

procent. Det är ett sjunkande resultat med 5 procentenheter.  Eventuellt kan 

detta bero på att de studerande har låga förkunskaper i ämnet.  

Stadshusalliansen vill att förvaltningen undersöker hur man kan kartlägga de 

studerandes förkunskaper i matematik innan utbildningen påbörjas. Att från 

början läsa matematik på rätt nivå utifrån sina förkunskaper ökar chanserna 

för individen att nå godkänt resultat.  

 

 

§ 11 

Svar på skrivelse från Karin Rågsjö (V) och Tara Twana (S) om en 

utvidgning av sommarjobben 

Dnr AMN 2013-00205-4.0 

 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar enligt arbetsmarknadsförvaltningens förslag. 

 

1.      Arbetsmarknadsnämnden beslutar att hänvisa till förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 

I skrivelsen sägs att ingången till arbetsmarknaden blir allt svårare att forcera för 

unga i Stockholm. Många ungdomar, även de över 18 år, har svårigheter att hitta 

sommarjobb. Med allt fler unga arbetslösa behövs en mer radikal 

arbetsmarknadspolitik som ger fler förutsättningar att få in en fot på 

arbetsmarknaden. 

 

I skrivelsen sägs vidare att sommarjobben är en klassfråga och att många unga 

idag saknar de kontakter som behövs för att genom föräldrar och andra få 

sommarjobb. Stockholm har allt att tjäna på en mer generös tilldelning av 

sommarjobb.  

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 12 september 

2013. 

Förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) finner att nämnden beslutar enligt  

arbetsmarknadsförvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande  

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Karin Rågsjö (V) och Karin 

Gustafsson m.fl. (S) enligt följande: 

 

Förvaltningens svar visar att det även i år fanns ett oerhört intresse för 

stadens sommarjobb. Det är allt för många ungdomar som inte får 

sommarjobb via kommunen. Det finns i dagsläget heller inte någon tydlig 

indikation på vad de har för alternativa lösningar till sommarjobb. Att 

skillnaderna är så stora mellan stadsdelarna vad gäller antalet som söker 

jobb samt som får jobb är inte acceptabelt. 632 av 1229 ungdomar i Enskede 

–Årsta -Vantör får jobb i jämförelse med  815 av 1200 i Rinkeby.  

 

Sommarjobb är en väg in till arbetsmarknaden. Sommarjobben ger 

självrespekt och en erfarenhet som betyder mycket för en ung människa.  

 

Politik är att prioritera. Att alla unga får sommarjobb kan tyckas dyrt 

kortsiktigt. Långsiktigt är det värt varenda krona. 

 

 

Särskilt uttalande lämnas av Åsa Jernberg m.fl. (MP) enligt följande: 

 

Vi tackar förvaltningen för det informativa underlaget. Det kan noteras att 

det är över en tredjedel av alla ungdomar i den primära målgruppen som 

sökte sommarjobb som inte fick något. Sommarjobb är en mycket viktig 

komponent i att skapa en arbetsmarknad öppen för alla. Stockholms stad bör 

ha en högre ambition än idag och erbjuda fler ungdomar sommarjobb. 

 

 

§ 12 

Slutrapport från Projekt Järvalärling  

Dnr AMN 2012-00090-2.7.3 

 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar enligt arbetsmarknadsförvaltningens förslag. 

 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att godkänna förvaltningens slutrapport 

från Projekt Järvalärling och överlämnar rapporten till Järvalyftet 

tillsammans med övriga rapporter från projektet. 

  

Ärendet 

Projekt Järvalärling startade 2010 och avslutades vid halvårsskiftet 2013. Projektet 

har mött utmaningar under resans gång, både i förändrade förutsättningar genom 

inrättandet av lärlingsutbildning för vuxna och i mötet med en heterogen och 

mycket resurskrävande målgrupp. 

 

Resultaten från projektet visar dock att 45 procent av de 122 deltagarna har gått 

vidare till sysselsättning i form av anställning eller utbildning efter projektet. Av 

de som påbörjade lärlingsplatspraktiken är resultatet högre, 60 procent, och av de 
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26 som fullföljde hela lärlingspraktiken har 77 % uppgett att de efter utbildningens 

slut har fått anställning. 

 

Dock dimensionerades projektet inledningsvis till 80 deltagare per år och det var 

endast 67 ungdomar som valde att påbörja lärlingsplatspraktiken under hela 

projekttiden från hösten 2010 – våren 2013, vilket har lett till att projektet blev 

betydligt dyrare per elev än beräknat. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 12 september 

2013. 

Förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) finner att nämnden beslutar enligt  

arbetsmarknadsförvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande  

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Karin Rågsjö (V) enligt följande: 

 

Det bästa receptet för att få fler i utbildning och i arbete är en jämlik 

utbildningspolitik. Utan genomförd grundskola och gymnasium finns det 

ingen som helst möjlighet att få ett jobb. En ökad kunskapssegregering hör 

ihop med ökande arbetslöshet. Utan en fungerande nationell 

utbildningspolitik och en politik i staden som gynnar de som är i störst 

behov av just utbildning spelar projekten enbart en roll som ”plåster”. 

 

61 % av de som gick in i ”Järvalärling” valde att avbryta. Många av dessa 

tog studielån som nu kan leda till dryga studieskulder. Kan de inte betala 

tillbaka får de problem resten av livet. Det är provocerande att läsa att 

Stockholms stads misslyckade utbildningspolitik leder till att ungdomar i 

Stockholm tvingas ta studielån för att få den utbildning som de borde ha fått 

under hela sin skolgång. 

 

 

Särskilt uttalande lämnas av Karin Gustafsson m.fl. (S) enligt följande: 

 

Det är olyckligt att detta projekt inte nått så långt som ambitionen till en 

början var. Vi socialdemokrater är oroade över att så få unga slutfört sitt 

deltagande i Järvalärling. Allra störst har konsekvenserna varit för den 

enskilde då många av deltagarna tagit studielån för att kunna delta. Idag står 

den del av de med en oavslutad utbildning och med studieskulder. 

Förvaltningen redovisar förtjänstfullt det problem som den enskilde kan 

ställas inför. Ungdomarna kan till exempel ha blivit återbetalningsskyldiga 

till CSN, vilket kan leda till betalningsproblem om den unge inte får arbete. 

Detta kan i sin tur leda till att ungdomarna får ännu svårare att etablera sig 

på arbetsmarknaden och blir ännu mer avståndstagande inför nya 

studieförsök. 
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Ansvaret för detta vilar tung på den moderatledda alliansen. 

 

 

Särskilt uttalande lämnas av Åsa Jernberg m.fl. (MP) enligt följande: 

 

De ungdomar som projektet riktade sig till har stort behov av stöd. Det 

kräver stora resurser att möta ungdomarna på deras villkor och ge dem ett 

kvalificerat bemötande. Samtidigt som alternativkostnaden för att inte ge 

något stöd är högre.  

 

Gruppen unga som står långt från arbetsmarknaden är en prioriterad grupp. 

Vi tycker att det är synd att projektet inte gick som önskat. I slutrapporten 

anges att det uppstod svårigheter att hitta lärlingsplatser. Det går att vara 

kritisk till att projektet valde att ha ett högt intag av deltagande samtidigt 

som endast 67 av 122 personer inledde lärlingspraktik under projektets 2,5 

år. Utifrån att avsikten för projektet var 80 årsplatser så visar utfallet att 

projektet kunde ha varit mer förberett.  

 

Av 122 deltagare var det 26 som fullföljde utbildningen. Att enbart 21 % av 

projektets deltagare gått vidare till sysselsättning kan uppfattas som lågt, 

samtidigt visar Ungdomsstyrelsens siffror att genomsnittet för dylika projekt 

ligger på 18 %. Det är viktigt att de värdefulla erfarenheterna inom 

Järvalärling tas tillvara i arbetet med att utveckla stödet för den här 

målgruppen. 

 

§ 13 

Anmälningsärenden 

Arbetsmarknadsnämnden lägger följande ärenden till handlingarna: 

a) Arbetsmarknadsnämndens protokoll från den 27 augusti 2013, justerat den 

30 augusti 2013. 

b) Protokoll från möte med rådet för funktionshinderfrågor den 18 september 

2013. 

c) Beslut fattade av tjänsteman enligt delegation: 

a. Kontorsyttrande över remissen Regionalt strukturfondsprogram för 

investeringar i tillväxt och sysselsättning för Stockholm 2014-2020, 

från den 26 juli 2013, Dnr AMN 2013-0213 

b. Kontorsyttrande över remissen Genomförandebeslut av projektet 

Skolplattform Stockholm, från den 29 juni 2013, Dnr AMN 2013-

0197 

d) Till nämnden inkomna handlingar till och med den 25 september 2013. 
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e) Protokoll från förvaltningsgruppens möte den 19 september 2013, justerat 

den 23 september 2013. 

 

§14 

Nämndens frågor 

 

En skrivelse från Karin Rågsjö (V), ”Unga att oroa sig för”, anmäls. 

 

§ 15 

Förvaltningsinformation 

 

Förvaltningschef Charlotte Svensson berättar att förvaltningen öppnat en öppen 

verksamhet med drop in för ungdomar 16-19 år som står utanför såväl skola som 

arbetsmarknad.  

 

Charlotte Svensson informerar om att en Vuxenutbildningsmässa ska hållas i 

Kulturhuset den 1-2 oktober 2013. 

 

Regeringen har presenterat sin budget och arbetsmarknadsförvaltningen har 

analyserat hur innehållet påverkar förvaltningens verksamhetsområden. Charlotte 

Svensson presenterar och delar ut analysen. 

______________________ 


